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e Nederlanders overleden aan = Familie en vrienden van Nederlanders « Algemeen publiek

Covid-19 die ziek zijn of zijn overleden door Covid-  e Politici

* Nederlanders ziek door Covid-19 19

* Verpleeghuisbewoners die door * FNV Zorg & Welzijn, NU’91, Gommers en

fouten RIVM later of niet zijn Kuipers

gevaccineerd GGD Noord-Limburg
Huisartsen in Noord-Limburg

Samenvatting & Karakterisering van de berichtgeving
e  Uit een rondgang van NU.nl langs alle tien de ROAZ-regio's blijkt dat meerdere regio’s zeggen dat ze hun aandeel in het

opschalen van de landelijke ic-capaciteit naar 1550 bedden niet te kunnen leveren. Waaruit NU.nl de conclusie trekt dat

de opschaling waarschijnlijk niet gaat lukken. Het verder opschalen lukt niet omdat er een gebrek is aan personeel, dat

ziek thuis zit door een coronabesmetting of oververmoeid is.

e  Nieuwsuur stelt op basis van interne stukken van VWS dat het RIVM een aantal fouten heeft gemaakt waardoor ouderen

in verpleeghuizen te laat of nog altijd niet zijn gevaccineerd. Ook spreekt Nieuwsuur van een lobby voor

vaccinatievoorang vanuit diverse groepen, zoals huisartsen bij monde van de LHV. Ook dat zou voor vertraging in de

verpleeghuizen hebben gezorgd. In een reportage die Nieuwsuur hierover maakt, komen onder meer nabestaanden

van verpleeghuisbewoners aan het woord, die stellen dat door toedoen van het RIVM hun dierbaren te laat zijn

gevaccineerd en daardoor een besmetting met corona niet hebben overleefd.

e In reactie op het nieuws dat de GGD Noord-Limburg 'gesommeerd' is per direct te stoppen met het vaccineren van

kwetsbare patiénten op de spillagelijst -zoals de Volkskrant dat vandaag op haar voorpagina schrijft- laten verschillende

huisartsen uit de regio Noord-Limburg de krant weten 'verbolgen' te zijn over de gang van zaken. Dat de spillage nu

moet gaan naar de veelal jongere GGD-medewerkers vindt huisarts Stijn van Kerkhoven 'ethisch onverantwoord'. GGD

Noord-Limburg vindt het ‘jammer’ dat de kwetsbaren niet meer op de prioriteitenlijst staan; "We hebben namelijk in

onze regio hierover goede afspraken kunnen maken". PVV-fractievoorzitter Wilders roept via Twitter op de GGD Noord-

Limburg te laten doorgaan met het 'vrijwillig vaccineren van kwetsbare patiénten’, hij noemt het 'een geweldig initiatief'

dat moet worden 'gesteund in plaats van verboden'. PvdA-fractievoorzitter Ploumen twittert dat ze er 'gewoon geen

woorden voor te hebben’. "De Kamer heeft opgeroepen kwetsbare mensen te vaccineren met vaccins die einde van dag
resteren. De richtlijn die er na maanden wachten is, negeert dit totaal."

e Kort nadat bekend wordt dat het Janssen-vaccin voorlopig nog niet wordt toegediend in Nederland, reageren

belangenpartijen in de zorg teleurgesteld. FNV Zorg & Welzijn-bestuurder Elise Merlijn en Michel van Erp van NU’91

benadrukken hoeveel druk er momenteel op de zorgmedewerkers staat, met name in de ziekenhuizen. Volgens Merlijn
moet minister De Jonge daarom "nog beter zijn best gaan doen" om snel een alternatief te vinden. Volgens Van Erp
moet er nu daadkracht worden getoond en direct een besluit worden genomen om met Pfizer en Moderna zo snel

mogelijk verpleegkundigen in de ziekenhuizen te gaan vaccineren. NVIC-voorzitter Diederik Gommers wijst erop dat het

vooral mentaal zwaar is voor de zorgmedewerkers om nu te horen dat ze hun prik nog niet ontvangen. Bovendien, zo

ziet Gommers, ontstaat er spanning in ziekenhuizen, tussen ic-artsen- en verpleegkundigen die al wel zijn ingeént en

ander zorgpersoneel dat met coronapatiénten in aanraking komt en nog geen prik heeft gekregen. Zojuist laat LNAZ-

voorzitter Ernst Kuipers weten dat hij 'begrip heeft' voor het uitstellen en spreekt van een 'kwestie van overmacht'.

Kuipers hoopt dat het zorgpersoneel "zo snel mogelijk" gevaccineerd kan worden. "Als dat niet met Janssen kan, dan

moeten we overschakelen op een alternatief.”

e  Uit onderzoek van het EenVandaag Opiniepanel blijkt dat nog maar 28% van de Nederlanders vertrouwen heeft in het

vaccinatiebeleid. Dat is het laagste cijfer sinds Nederland in januari begon met prikken. In februari en maart vonden

veel mensen dat het vaccineren te traag en te rommelig verliep. En dat vinden ze nu nog steeds. Deelnemers verbazen

zich erover dat een goed georganiseerd land als Nederland er maar niet in slaagt om de vaccinatiecampagne op orde te

krijgen. Ook de steeds wisselende lijn met het AstraZeneca-vaccin zit veel mensen dwars. Het gebrek aan vertrouwen

in het vaccineren werkt door in het vertrouwen in de corona-aanpak van de overheid in het algemeen. Een dag na de

persconferentie is het vertrouwen in de aanpak op het laagste punt sinds de start van de coronacrisis: namelijk 39%. Uit

Telegraaf’s Stelling van de dag’ blijkt verder dat 80% van de stellingdeelnemers het openingsplan, zoals nu

gepresenteerd, onrealistisch. Weinig deelnemers geloven dat deze planning zal worden aangehouden.

SISOS (Slachtoffers — Identiteiten — Schade — Oorzaken — Scenario’s)
. =

Informatiebehoefte

e  Nieuwsuur beschikt over interne stukken van het ministerie van VWS over de uitrol van de vaccinatiecampagne. Uit de

reconstructie blijkt volgens Nieuwsuur dat er door ‘fouten’ bij het RIVM nog steeds niet alle ouderen zijn gevaccineerd.
Het probleem zou zijn dat er in eerste instantie niet voor gekozen is om Pfizer grootschalig in te zetten bij verpleeghuizen
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omdat er door het RIVM geen mogelijkheid zou zijn om de grote doses van het vaccin ‘om te pakken’ en gereed te

maken voor kleinschalige distributie. Aan het woord is logistiek manager van Brocacef die stelt meerdere malen zijn

hulp te hebben aangeboden voor dit logistieke probleem maar die zou zijn afgewezen door het RIVM. Ook de lobby van

diverse doelgroepen voor vaccinatievoorrang zoals huisartsen wordt aangehaald. In de reportage komen o.a.

nabestaanden aan het woord die stellen dat door toedoen van het RIVM hun dierbaren te laat zijn gevaccineerd en

daardoor een besmetting met corona niet hebben overleefd.

Opsc

e  Uit een rondgang van NU.nl langs alle tien de ROAZ-regio’ blijkt dat meerdere regio’s zeggen dat ze hun aandeel in het

opschalen van de landelijke ic-capaciteit naar 1550 bedden niet te kunnen leveren. Waaruit Nu.nl de conclusie trekt dat

de opschaling waarschijnlijk niet gaat lukken. Het verder opschalen lukt niet omdat er een gebrek is aan personeel, dat

ziek thuis zit door een coronabesmetting of oververmoeid is. De ROAZ-regio's West en Euregio gaat het niet lukken om

het gevraagde aantal bedden te leveren. In het noorden en in Brabant gaat het opschalen "waarschijnlijk niet volledig"
lukken. In de regio's Zwolle, Noord en Noord-West/AMC worden zogeheten BOSS-bedden gebruikt die eigenlijk bedoeld

zijn voor calamiteiten. Die moeten in principe altijd vrij zijn. Er zijn ook meerdere regio's die niet met zekerheid kunnen

zeggen of opschaling gaat lukken, maar daar nu nog geen voorspelling over durven te geven.

alen ic-capaciteit

Ontwikkelingen

*  Gisteren meldt het EMA dat het advies van farmaceut Johnson & Johnsons luidt dat landen de reeds geleverde doses

van het Janssen-vaccin voorlopig in de opslag laten liggen. Later op de dag wordt bekend dat het Janssen-vaccin

voorlopig nog niet wordt toegediend in Nederland. Minister De Jonge wil eerst meer informatie van het EMA over

mogelijke ernstige bijwerkingen. Vannacht wordt bekend dat het Amerikaanse CDC de prikstop met het Janssen-vaccin

met in ieder geval een week verlengd. Het CDC zegt meer tijd nodig te hebben om het mogelijke verband tussen het

vaccin en zeldzame gevallen van bloedproppen te beoordelen.

e De Deense autoriteiten zijn volgens berichten in de media een prikpauze in te lassen voor het Janssen-vaccin. Frankrijk

blijft vertrouwen houden in de vaccins van Janssen en houdt vast aan het plan om dit middel toe te dienen aan mensen

ouder dan 55 jaar.

en Ast 3-vaccir

e  Gisteren wordt bekend dat Denemarken als eerste EU-land volledig stopt met het gebruik van het AstraZeneca-vaccin.

De Deense gezondheidsautoriteit sluit niet uit dat het besluit op enig moment in de toekomst zal worden teruggedraaid.
Denen die nog een tweede keer ingeént moeten worden, krijgen een ander coronavaccin aangeboden. Later op de dag
wordt bekend dat Tsjechié de voorraad AstraZeneca-vaccins van Denemarken wel wil overnemen. De Tsjechische
minister van Binnenlandse Zaken, Jan Hamacek, meldt op Twitter dat het land klaarstaat om de coronavaccins van

Denemarken aan te schaffen. Hij heeft de Tsjechische ambassadeur in Kopenhagen gevraagd direct contact op te nemen

met de Deense autoriteiten. Frankrijk blijft vertrouwen houden in de vaccins van AstraZeneca. Het AstraZeneca-vaccin

wordt gezien als 'essentieel' in de strijd tegen Covid-19 en ook daarmee gaat het inenten door. Zweden dient de Janssen-

vaccins voorlopig niet toe. De Zweedse gezondheidsautoriteiten wachten nu tot het EMA een nieuwe beoordeling heeft

gemaakt.

Waar gedrag (sc perking)

Betekenisgeving

e-richtlijn GGD’s

e Nog voordat de nieuwe richtlijn bekend wordt, laat Marlies Karman, oprichter van de petitie 'Vergeet ons niet, Hugo'
weten blij te zijn met de keuze van de GGD Limburg-Noord om kwetsbaren te vaccineren met overgebleven vaccins, zo

vertelt ze in radioprogramma Blok&Toine (NPO Radio 1). "Ik vind het een heel fijn bericht”, zegt Karman. "Er zitten

duizenden mensen die kwetsbaar zijn vanwege hun medische situatie, al heel lang in isolatie. Of zij lopen heel veel risico

omdat zij zich niet kunnen vaccineren. Volgens het schema zijn zij nog lang niet aan de beurt voor een prik. Op deze

manier kunnen zij toch eerder aan een prik komen." "Een beetje burgerlijke ongehoorzaamheid is niet altijd verkeerd.

Het ministerie is al heel lang bezig met een richtlijn voor die spillagevaccinaties bij de GGD. Dat laat maar op zich

wachten, ik kan me heel goed voorstellen dat de medewerkers van de GGD voor deze optie kiezen. Op deze manier

komen de prikken op een goede plek terecht.”

* In reactie op het nieuws dat de GGD Noord-Limburg 'gesommeerd" is per direct te stoppen met het vaccineren van

kwetsbare patiénten op de zogenoemde 'spillagelijst' -zoals de Volkskrant dat vandaag op haar voorpagina schrijft- laten

verschillende huisartsen uit de regio Noord-Limburg de krant weten 'verbolgen' te zijn over de gang van zaken. "Er zijn
veel kwetsbare mensen van onder de 60 met aandoeningen en ziekten die op deze manier toch gevaccineerd konden

worden", zegt huisarts Stijn van Kerkhoven. "Dat die route nu door het ministerie is afgesloten, dat de spillage nu moet

gaan naar de veelal jongere medewerkers van de GGD die weinig risico lopen, dat vind ik ethisch onverantwoord.'

e De GGD Noord-Limburg vindt het "jammer dat de groep met medisch risico niet meer op de prioriteitenlijst staat". "We

hebben namelijk in onze regio hierover goede afspraken kunnen maken." Omdat de GGD een uitvoeringsinstantie is,

kan die niet anders dan het nieuwe beleid van het ministerie volgen. "We zullen tot het uiterste gaan om verspilling te

voorkomen', aldus een woordvoerder. Een woordvoerder van GGD GHOR zegt -in de Volkskrant- dat de GGD 'de
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scheidsrechterrol niet kan vervullen". De nieuwe richtlijn van het ministerie zou houvast bieden "om hier zo zorgvuldig
en eerlijk mogelijk mee om te gaan". "Neemt niet weg dat er genoeg situaties zijn die ons ook aan het hart gaan, maar

we hopen op begrip van mensen dat wij in deze situaties onmogelijk kunnen bepalen wie er voorrang krijgt." In het NOS

Radio 1 journaal (NPO Radio 1) licht ook GGD-directeur Sjaak de Gouw de nieuwe richtlijn toe.

PVV-fractievoorzitter Geert Wilders reageert op het Volkskrant-artikel via Twitter: “Laat de GGD Noord-Limburg

doorgaan met het vrijwillig vaccineren van kwetsbare patiénten @hugodejonge. Een geweldig initiatief dat moet

worden gesteund ipv verboden!" PVV-Kamerlid Fleur Agema twittert: "Vooral NIET de druk van de ic’s halen hoor

@hugodejonge vooral NIET doen!" Ook PvdA-fractievoorzitter Lilianne Ploumen reageert op het Volkskrant-artikel via

Twitter:
"

Ik heb hier gewoon geen woord en voor @hugodejonge. De Kamer heeft opgeroepen kwetsbare mensen te

vaccineren met vaccins die einde van dag resteren. De richtlijn die er na maanden wachten is, negeert dit totaal. Zo

debat om aanpassing af te dwingen."” Even later reageert ze op de toelichting van De Gouw met: "Dit is dus precies het

probleem - deze hele crisis al. In plaats van te doen wat nodig is en professionals de ruimte te geven dat te doen moet

er eindeloos vergaderd worden, landelijke richtlijnen, protocollen... stop met die waanzin."

Via de social mediakanalen van VWS laten mensen weten niet te begrijpen waarom GGD Noord Limburg de

overgebleven vaccins niet mag verdelen over kwetsbare mensen.

mentaar prikstopper

Kort nadat bekend wordt dat het Janssen-vaccin voorlopig nog niet wordt toegediend in Nederland, reageren

belangenpartijen in de zorg teleurgesteld. FNV Zorg & Welzijn-bestuurder Elise Merlijn spreekt van een ‘nieuwe

teleurstelling’. "Zorgmedewerkers en vooral ziekenhuismedewerkers zouden versneld met dit vaccin ingeént worden.

Heel vervelend dat zij nu nog langer moeten wachten", aldus Merlijn. Zorgminister Hugo de Jonge moet volgens haar

"nog beter zijn best gaan doen" om snel een alternatief te vinden. De FNV-bestuurder wijst erop dat mensen in

ziekenhuizen nog altijd onder zware druk werken. "Vanwege het hoge ziekteverzuim moeten niet-gevaccineerde

collega's bijspringen. Zij hoopten op betere tijden maar er is nog steeds geen uitzicht op vaccinatie. Ze moeten met

spoed ingeént worden om hun werk te kunnen doen en de zorg te laten continueren”, zegt Merlijn. Michel van Erp van

NU’91 spreekt van 'weer een tegenslag in het vaccinatiebeleid". "Deze vaccins zouden met spoed ingezet worden voor

verpleegkundigen in de ziekenhuizen, die nog steeds voor een groot deel ongevaccineerd hun werk moeten doen. Er

moet nu daadkracht worden getoond en er moet direct een besluit worden genomen om met Pfizer en Moderna zo

snel mogelijk deze groepen te gaan vaccineren", aldus Van Erp. Dat is volgens hem heel belangrijk, om de druk van de

zorg af te halen. "Het is niet meer te doen, het water staat mensen aan de lippen. We kunnen nu niet weer met een

verhaal aankomen: jullie zullen weer moeten wachten. Dat gaat ten koste van de zorg", vertelt de vakbondsman.

Volgens hem is de situatie in ziekenhuizen nu veel erger dan een jaar geleden. "Mensen hebben zoveel gegeven van

zichzelf het afgelopen jaar, dat houdt gewoon op. Ze trekken dit psychisch en lichamelijk niet meer. Ik krijg dagelijks

berichtjes van mensen op ic-afdelingen en Covid-afdelingen, de tranen schieten in je ogen als je dat ziet. Mensen zijn

gewoon aan het einde van hun Latijn". "Dit is niet wat je wilt horen", zegt NVIC-voorzitter Diederik Gommers. Volgens
Gommers is het vooral mentaal zwaar voor de zorgmedewerkers, dat ze nu te horen krijgen dat ze hun prik nog niet

ontvangen. "le loopt elke dag risico op een coronabesmetting en dat doet iets met je. ledereen zit erdoorheen."

Bovendien, zo ziet Gommers, ontstaat er spanning in ziekenhuizen, tussen ic-artsen- en verpleegkundigen die al wel zijn

ingeént en ander zorgpersoneel dat met coronapatiénten in aanraking komt en nog geen prik heeft gekregen. "Ook al

dat ondersteunende personeel, zoals verzorgenden, heb je nodig." Zojuist laat LNAZ-voorzitter Ernst Kuipers weten dat

hij 'begrip heeft’ voor het uitstellen van het inenten met het Janssen-vaccin. "Er is even niets aan te doen", zegt Kuipers
daar donderdag over. "Het is een kwestie van overmacht als de fabrikant zelf zegt dat het vaccin niet gebruikt moet

worden." Kuipers hoopt dat het zorgpersoneel "zo snel mogelijk" alsnog een prik kan krijgen. "Als dat niet met Janssen

kan, dan moeten we overschakelen op een alternatief."

Vasculair internist en klinisch epidemioloog Sara-Joan Pinto-Sietsma (Amsterdam UMC) richt een ingezonden brief in

NRC aan minister De Jonge. Pinto-Sietsma pleit ervoor dat de AstraZeneca-vaccins zo snel mogelijk te verspreiden onder

ziekenhuizen, huisartsen en GGD's, om de keuze vervolgens bij Nederlanders zelf te leggen of ze met het vaccin ingeént
willen worden.

Via de social mediakanalen van minister De Jonge komen veel vragen binnen van 60-minners bij wie de afspraak om

ingeént te worden met het AstraZeneca-vaccin is afgezegd. Zij willen graag meer duidelijkheid over wanneer, waar en

welk vaccin zij kunnen krijgen. Net als bij de prikstop met het AstraZeneca-vaccin, zijn er ook bij de prikstop met het

Janssen-vaccin weer veel mensen die aangeven het risico wel te willen nemen. Mensen begrijpen de stop niet. Ze maken

zich veel meer zorgen over het tempo bij het vaccineren.

inatievo ang olympische sporters

Het besluit om olympische sporters voorrang te geven op een vaccin leidt nog tot enige discussie. Zo wordt vanuit de

sportwereld ingegaan op de (mogelijke) kritiek. Boogschutter Sjef van den Berg zegt over de voorrang: “het is fijn dat

het voor ons is mogelijk gemaakt, maar eigenlijk is het gek, ik denk maar zo: mijn vaccinatie draagt ook bij aan de

gezondheid van ouderen.” Baanwielrenner Matthijs Bichli zegt: “ik kan mij de kritiek voorstellen, ik hoop dat het met

de 4 miljoen prikken gezette prikken voor ouderen en kwetsbaren de goede kant op gaat anders wringt het. Die

verdienen voorrang, dat vinden alle topsporters”. Algemeen directeur NOC-NSF Gerard Dielessen zegt in de Volkskrant:

“We hebben altijd gezegd niet vooraan’ te willen staan maar ook niet achteraan plaats te willen nemen. We snappen
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de gevoeligheid van deze kwestie.” Via de social mediakanalen van minister De Jonge komen veel negatieve berichten

langs dat olympische sporters en ambassadepersoneel voorrang krijgen bij het vaccineren. Mensen met een medische

indicatie vinden dat de prioriteit echt moet gaan naar het beschermen van de kwetsbare mensen, zoals we zelf altijd
hebben aangegeven.

Ook AD-columnist Ozkan Akyol legt in zijn column de vaccinatievoorrang van olympische sporters af tegen andere

doelgroepen die nu weer naar achter worden geschoven. Akyol stelt dat ‘dit niet de manier is’ om draagvlak te creéren

voor het beleid. Hij noemt het ‘vreemd’ dat olympische sporters ineens worden verheven tot een ‘elitegroep’

euwsuur-reportage vaccinaties ve ize

e In de reportage van Nieuwsuur zijn nabestaanden van door corona overleden verpleeghuisbewoners aan het woord

over de reconstructie. Een van de nabestaanden zegt dat het ‘jammer’ is om te constateren dat de huisartsen hebben

gezegd eerst zelf gevaccineerd te willen zijn en dit als ‘pressiemiddel’ hebben gebruikt voordat zij konden starten met

vaccineren van ouderen. Nabestaanden zeggen dat er beloften zijn gedaan die niet zijn uitgekomen: “de ouderen

zouden als eerste gevaccineerd worden en dat is niet gebeurd” Nieuwsuur vraagt zich af of het voorkomen had kunnen

worden dat de honderden ouderen die zijn overleden in februari? Nabestaanden zeggen dat ze verwachten dat het

overlijden van hun ‘dierbaren’ voorkomen had kunnen worden. Begin april zijn er nog steeds volgens Nieuwsuur

ouderen die nog niet alle twee de prikken hebben ontvangen. Een nabestaande is geschokt dat het door het RIVM

‘glashard’ wordt ontkend. Voormalig RIVM-directeur Roel Coutinho zegt dat het om voorrang vragen als huisarts ‘lastig
en ‘kwetsbaar’ is om dit te doen omdat dit in strijd zou zijn met de eed van artsen om eerst je patiénten te helpen.
Tienduizenden andere ouderen zouden moeten wachten. Coutinho zegt dat je kunt stellen dat de mensen die het

hardste ‘op de trom’ slaan het eerste aan de beurt zijn.

Vertrouwe het vaccina ei

e  Uitonderzoek van EenVandaag onder 36.000 leden van haar opiniepanel blijkt dat 28% van de Nederlanders vertrouwen

heeft in het Nederlandse vaccinatiebeleid. Dat is het laagste cijfer sinds Nederland in januari begon met prikken. 68%

heeft geen vertrouwen. Het onderzoek is gedaan na de persconferentie van premier Rutte en minister De Jonge van 13

april. lets meer dan een kwart zegt nu vertrouwen te hebben in onze vaccinatiestrategie. In januari was dat nog 55%. Al

snel daalde dat vertrouwen naar 37% in februari en 34% in maart. Veel mensen vonden toen dat het vaccineren te traag

en te rommelig verliep. En dat vinden ze nu nog steeds. Deelnemers verbazen zich erover dat een goed georganiseerd
land als Nederland er maar niet in slaagt om de vaccinatiecampagne op orde te krijgen. Ook de steeds wisselende lijn
met het AstraZeneca-vaccin zit veel mensen dwars. Het gebrek aan vertrouwen in het vaccineren werkt ook door in het

vertrouwen in de corona-aanpak van de overheid in het algemeen. Een dag na de persconferentie is het vertrouwen in

de aanpak op het laagste punt sinds de start van de coronacrisis: 39%. Ondanks de kritiek op het vaccinatiebeleid is de

bereidheid om te vaccineren nog steeds groot: driekwart (73%) wil zich te laten inenten, of heeft al een prik ontvangen.
Pfizer en Moderna zijn de populairste vaccins. Van de mensen die nog niet gevaccineerd zijn, maar dat wel willen, is

98% bereid om een prik te laten zetten met Pfizer en 93% met Moderna. Bij de vaccins van AstraZeneca en Janssen ligt
het anders. Het zeldzame risico op bloedstolsels (trombose) in combinatie met een verlaagd aantal bloedplaatjes maakt

sommige mensen huiverig. Een vijfde (21%) van alle deelnemers wil niet met AstraZeneca gevaccineerd worden. Daar

staat tegenover dat 71% dit wel wil. Zij vinden het gevaar van corona voor hun gezondheid groter dan het risico op een

bijwerking. Onder de 60-plussers wil zeven van de tien (72%) dit vaccin wel, 19% niet. De trombose treedt vooral op bij
vrouwen onder de 60 jaar. Bij vrouwen in deze jongere leeftijdsgroep ligt de animo om dit vaccin te nemen ook iets

lager: 64% van de ondervraagde vrouwen in die groep zegt het vaccin wel te willen nemen, 24% niet. Van alle

deelnemers wil 75% met Janssen geprikt worden, 13% waarschijnlijk niet, en een op de tien weet het nog niet. 41% zegt

het Sputnik-vaccin zeker of waarschijnlijk wel te willen nemen. Bijna een op de tien (8%) heeft de afgelopen weken

geprobeerd een vaccinatie te krijgen, terwijl hij of zij nog geen officiéle uitnodiging heeft gehad. Bij een derde (32%)
van hen is het gelukt om een afspraak te krijgen. Vaak gaat het om mensen die weten dat hun geboortejaar de komende

weken aan de beurt is. Het lukt hen regelmatig om alvast via de site van de GGD een plekje te bemachtigen. Andere

mensen hebben in het nieuws gehoord dat huisartsen vaccins over hebben en beproeven daar hun geluk. Vooral

mensen met een kwetshare gezondheid lukt het om een plekje op de wachtlijst te krijgen. Sommigen hebben succes als

hun huisarts inderdaad een prik over heeft en verspilling wil tegengaan. Ook proberen sommigen met hun oudere

partner mee te gaan als die al wel is opgeroepen. Volgens minister De Jonge is het nog steeds de bedoeling om iedereen

van 18 jaar en ouder die dat wil voor begin juli de eerste prik te geven. Maar de overgrote meerderheid is sceptisch:

slechts 14% verwacht dat dit gaat lukken. Acht van de tien (81%) geloven dat niet.

e José Sanders Hoogleraar narratieve communicatie stelt in talkshow BEAU dat de communicatiecampagne rondom het

vaccineren voor ‘verwarring’ in de samenleving zorgt. Sanderse zegt hierover: ‘mensen raken in de war, er zijn mensen

die graag gevaccineerd willen worden, maar er zijn ook mensen die twijfelen. Het wordt iets heel individueels. Sanders

zegt dat we een ‘geweldige’ gezondheidszorg hebben met hele goed structuren, maar in een pandemie is het groter en

is er ‘iets’ extra’s nodig in de aanpak om de pandemie onder controle te krijgen. Het gevoel ontbreekt volgens Sanders:

“we moeten het met z'n allen doen, voor elkaar, nu weten mensen niet goed waar ze aan toe zijn.” Als Sanders advies

had mogen geven had ze het ‘massaler’ aangepakt. Gijs Rademakers vult aan dat er een massale publiekscampagne
moet komen om het vertrouwen weer terug te krijgen.
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Commentaar op:

Via de social mediakanalen van VWS worden veel onderlinge discussies gevoerd over de volgorde van vaccineren, het

AstraZeneca-vaccin en de snelheid waarmee gevaccineerd wordt. Men wil echt meer snelheid bij het vaccineren. Ze

hebben er weinig vertrouwen in. Ze geloven bijvoorbeeld de 4 miljoen ook niet.

|

In de commentaren op het openingsplan klinkt een sceptische toon door. NRC vraagt zit af of het realistisch is om de

samenleving stapsgewijs te openen aan de hand van een gedetailleerd openingsplan zoals premier Rutte en minister

De Jonge die dinsdag presenteerden. NRC zet vier ‘onzekerheden’ uiteen. Trouw plaatst een zeer kritisch interview met

Diederik Gommers en concludeert dat zowel het OMT als de Kamer sceptisch zijn over het optimisme van dit kabinet.

Uit Telegraaf’s Stelling van de dag’ blijkt dat het nieuwe openingsplan door de stellingdeelnemers niet bepaald
enthousiast ontvangen is. Maar liefst 80% vindt de planning, zoals nu gepresenteerd, onrealistisch. Weinig deelnemers

geloven dat deze planning zal worden aangehouden. Slechts 21% is hoopvol over het plan. Toch denkt het gros hier

anders over en noemt het plan ‘de zoveelste worst’ en ‘weer een zoethoudertje’. Velen vinden dat het noemen van

data riskant is en dat dit alleen maar voor teleurstelling zorgt. Of de versoepelingen op de aangekondigde dagen zullen

doorgaan is inderdaad afhankelijk van het aantal bezette bedden op de ic’s en het percentage Nederlanders dat is

gevaccineerd tegen corona. Meer dan driekwart van de stemmers ziet het somber in en vreest dat de besmettingscijfers
de komende maanden het niet zullen toelaten de planning aan te houden. En dat terwijl het draagvlak voor de

coronaregels nu al ook ver te zoeken is. Het vooruitzicht van versoepeling met dit stappenplan verandert hier weinig

aan, denken de meeste deelnemers. Menig stemmer geeft dan ook toe zich zelf nog amper aan de regels te houden.

Volgens 64% zouden de restaurants tegelijkertijd met de terrassen open moeten. Ook vindt ruim de helft dat de

terrassen op koningsdag open zouden moeten in plaats van de dag erna. Anderen vinden het juist heel verstandig om

tot na deze feestdag te wachten. Een kwart vindt het hoe dan ook te vroeg voor versoepeling vooral gezien het trage

vaccinatietempo.

ar
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